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      Acta aprovada a la sessió 3/2022 del Consell. Signada pel regidor, Sr. Noel Duque
                                       Alarcón en data 9 de juny de 2023

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 6

Núm.: 2/2022
Caràcter: ORDINARI
Data: 11 de juliol de 2022
Horari: De 18.30 h a  20.00 h
Lloc: Centre Cívic President Macià

Hi assisteixen:

Noel Duque Alarcón President

Gala Porté Ferré Grup municipal ERC-MES

Montserrat Trullàs Escoda Grup municipal Junts per Terrassa

Jose Luis Charles Gracia AV Font de l’Espardanyera

Jaume Àvalos Tomàs AV Sant Pere Nord

Ana María Martínez Fernández Grup de Dones d’Ègara

Eugeni Coll Brosa ADER

Cynthia  Ramírez Relaño AFA Font de l’Alba

Joan Martínez Collado Veí barri Font de l'Espardanyera

Encarnación López López Suplent Comunitat educativa primària

Consuelo Reillo Miguel Ass. Montañeros Paso a Paso

Cristobal Barco Suplent AVV Ègara

Susana Escalera Suplent Grup de Dones d’Ègara

Catalina Moreno Suplent AVV Les Arenes, La Grípia i Can Montllor

Ana Belen Caro Gómez AVV Can Tusell

Membres excusats:

Susana Martínez Becerra Vicepresidenta

Montserrat Gómez Maldonado Grup Esplai La Fàbrica

Mª Dolores Fernández Medina Fundació NPH

Ángel Franco Murillo CAP Nord

Irene Sarlé Garcia AV Ègara

Monica Redolat AV Font de l’Espardanyera

Victor Manuel Pérez Fernández AV Sant Llorenç

Mª Cruz Serrano Sánchez Centre Juvenil Les Arenes

José Egea Leiva Veí barri Can Tusell

Esther Ariza Sánchez Veïna barri Ègara

Membres absents:

Francisco Manuel Briceño Alcocer Grup municipal Tot per Terrassa

Montserrat Martínez Fernández Ass. Niños desaparecidos riada 1962
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Javier Díaz Moreno Colla Jove Diables de St. Llorenç

Miguel Soriano Molina Ass. Jubilats St. Pere Nord

Juan García Martínez Hermandad San José de Abrucena

Ramón Moya Martínez St. Pere Nord F.C.

Yuossef El Filali Grup de Joves de Can Tusell

Xavier Garcia Curado Veí barri Sant Pere Nord
Salvador Sánchez Villaden Grup municipal PSC
Josep Antoni Sánchez de Haro President de la FAVT

També hi assisteixen:

David Lérida Esplai La Fábrica

Patricia Fernández Esplai La Fábrica

Mireia Busqué Belmonte Ass. Comerciants Som Sant Pere Nord

Mª Carme Latre Grup Minerva
Lluís Paloma Grup Minerva

Sònia Valle Villamitjana Cap del Servei de Ciutadania
Carles Sánchez Bonastre Cap del Servei d’Esports

Albert Moncada Riera Cap del Servei de Salut i Comunitat

Anna Andrés, Responsable Centre Cívic President Macià

Cristina Álvarez Guerrero Cap Servei Coordinació Districtes

Eva Gou Quintana Secretària

Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 21 de març de 2022
2. Presentació de la selecció de les propostes del procés participatiu "Amb tu, 

millorem la vida del barri. Per una ciutat saludable"

3. Informacions de Presidència

4. Precs i preguntes

5. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l'acta del Consell Municipal del dia 21 de març de 2022

Obre la sessió el President del Consell Sr. Noel Duque Alarcón, donant les gràcies a tots i totes
per assistir al Consell Municipal del Districte 6. Pregunta si hi ha alguna esmena a fer a l’acta
de l’ anterior reunió del Consell Municipal de Districte. Com que no hi ha cap, s’aprova l’acta

2. Presentació de la selecció de les propostes del procés participatiu "Amb tu, millorem
la vida del barri. Per una ciutat saludable"

Pren la paraula la Sra. Eva Gou i recorda que es van treballar  un total de 105 propostes i que
es van triar 28 que com a mínim van obtenir un 10% del vots. 

Pren la  paraula  el  Sr.  Carles  Sánchez per  donar retorn  sobre la  proposta de dinamització
d’activitats esportives a les places dels districtes i explica que com a servei hi ha un conveni
amb el  Consell  Esportiu del  Vallès Occidental  per a que es pugui tirar  endavant l'excussió
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d’aquesta  proposta.  Es  planteja  agafar  diferents  places  del  districte  i  organitzar  sessions
obertes  i  gratuïtes  per  promoure  activitats  físiques  per  promoure  hàbits  saludables  i
socialització.  Hi  haurà un període d’inscripció  i  les activitats  es farien cada 15 dies.  Hi  ha
dibuixades tres places inicialment i s’exportaria a la resta del districte. La prova s’iniciarà a la
plaça 1 de Maig, la plaça del Mil.lenari i la plaça Federico Garcia Lorca. Al mes de setembre es
faria la programació, a mitjans d’octubre la difusió i es plantejarien les tres primeres sessions, el
12 de novembre, 26 de novembre i 17 de desembre a cadascuna d’aquestes tres places.

Pren la paraula el Sr. Noel Duque i diu que es mirarà una plaça per cada barri per a que els
barris  que  no  han  estat  citats  tinguin  també  aquesta  activitat,  com  Ègara,  Font  de
l’Espardenyera i Can Tusell

Pren la paraula la Sra.  Sonia Valle, sobre la proposta presentada que anava dirigida a fer
accions per integrar i cohesionar a les persones extragueres amb classes sobre l'historia de
Catalunya. Recorda que això ja es fa des de el servei de Ciutadania i  que és el servei  de
Primera Acollida.  Recorda que al  territori  ja  hi  ha diverses entitats  que estan treballant  en
aquest sentit, com La Fàbrica de Can Tusell. Es donarà resposta entre l’octubre del 2022 i el
juny  del  2023  coincidint  amb  el  calendari  escolar.  Recorda  que  dins  de  les  línies  de
subvencions de Ciutadania hi ha una d’específica que es pel tema d’acollida i diu que si alguna
entitat  te ganes de presentar un projecte per poder desenvolupar aquests projectes podem
demanar aquesta subvenció.

Pren la  paraula  la  Sra.  Ana  Maria  Martínez i  comenta que  s’hauria  de  dirigir  també a les
persones que ja portem temps aquí i que no son nouvingudes en el sentit estricte de la paraula
i pregunta quines eines pot oferir el servei de Ciutadania en aquests casos.

Respon la Sra. Sonia Valle i respon que abans la Generalitat només permetia accedir a aquest
servei  a les persones que portaven menys de dos anys al  territori  i  ara  això s’ha ampliat.
Comenta que qualsevol persona que tinguin als barris i que poden detectar que val la pena que
puguin  conèixer  el  servei,  es  pot  enviar  un  correu  al  servei  ciutadania@terrassa.cat o
acollida.ciutadania@terrassa.cat i allà les atendrem.

Pren la paraula el Sr. Albert Moncada i explica que la proposta prioritzada,   “Programació de
classes d’art per al benestar emocional i mental”, és una oportunitat per generar espais per al
benestar emocional de les persones. En aquest sentit, recupera la definició de barri saludable,
un concepte que ja es va treballar en sessions anteriors, i vincula aquesta proposta amb la
presència  d’agents  de  benestar  emocional  repartits  per  la  ciutat,  amb  els  quals  s’haurà
d’articular la seva posada en marxa. Les activitats o tallers artístics no supleixen les teràpies de
salut mental però sí que les reforcen pel seu impacte positiu. Aquests tallers es duran a terme
amb una valoració prèvia de l’estat de les persones i amb un acompanyament. 

Cynthia Ramírez demana més informació sobre els referents de benestar emocional.

Respon el Sr. Albert Moncada i explica que es tracta de professionals presents en cada CAP,
dins els equips d'atenció primària, i que treballen de manera coordinada amb els professionals
d'infermeria, de medicina i de treball social per millorar el benestar emocional a la comunitat,
fent prevenció i treballant diferents aspectes relacionats amb la salut mental.

 

mailto:acollida@terrassa.cat
mailto:ciutadania@terrassa.cat


Coordinació Districtes

A continuació pren la paraula Anna Andrés, responsable del Centre Cívic President Macià, per
fer retorn de la proposta “Augment d’activitats culturals i d’oci amb obertura dels centres cívics
els caps de setmana”. La proposta s’enfoca especialment en seguir reforçant els projectes
comunitaris, molt presents al districte 6, de cara a fer una programació conjunta en funció de
les necessitats detectades per les entitats. Es resumeix en els següents punts:

Poden participar-hi les entitats del territori (que formin part del CMD, o no).

Període: setembre 2022 /juny 2023. Si cal, convocar reunió amb les entitats /taula d’entitats al
setembre.

Activitats puntuals, programades per entitats, que siguin activitats comunitàries, de districte. No
les activitats ordinàries de les entitats. 

La sol·licitud es farà per Seu Electrònica i estaran condicionades al calendari de tancament dels
equipaments cívics.

S’ofereix  la  possibilitat  de  fer  un  acompanyament  en  la  difusió  de  l’activitat,  incidint
especialment en l’ús de les xarxes socials. 

Pren la paraula el Sr. David Lérida i pregunta sobre la possibilitat que siguin els centres cívics,
des de l’Àrea de Cultura, els que impulsin una programació amb activitats per als barris. 

Respon la Sra. Anna Andrés i explica que el model actual ha variat en relació al que hi havia fa
uns anys, en el qual els centres cívics tenien una oferta cultural estable 

Pren la paraula el Sr.  Noel Duque i proposa comunicar aquesta iniciativa a Cultura, manifestant
que la ciutadania reclama més programació cultural continuada als barris.

Un cop conclosa la  fase de retorn del  procés participatiu,  i  al  no haver-hi  informacions de
presidència, Noel Duque fa una valoració molt positiva de les Festes Majors del districte, i obre
un espai per al diàleg amb les entitats, per si volen afegir-se a aquesta valoració.

4. Precs i preguntes

En aquest punt i en referència a les Festes Majors Les AVV coincideixen que després de dos
anys de parada, aquest any l’organització de les festes ha resultat més complexa, també a
causa de l’increment de tràmits administratius, els terminis ajustats de resposta de l’Ajuntament
i la manca de coordinació en alguns serveis a l’hora d’exigir la documentació. Es coincideix que
incorporar personal de suport durant les festes, en àrees com Via pública i Espai de les Entitats
(material)  i centralitzar-ne la gestió  milloraria molt la situació.

En el mateix sentit, el Sr. Jaume Ávalos,  considera que davant de la gestió per poder realitzar
algunes activitats, cal plantejar-se si el que fa l’Ajuntament és col·laborar o posar obstacles.
Explica que des d’algun servei s’ha aconsellat a l’AVV no portar a terme determinades activitats
programades. Hi ha queixes pel retard a cobrar les subvencions.

Pren  la  paraula  la  Sra.  Ana  Belén  Caro  i  explica  les  dificultats  que  han  tingut  amb  els
proveïdors en no disposar de diners per pagar alguns subministraments. 
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Respon  el  Sr.  Noel  Duque  i  explica  que  el  retard  en  el  cobrament  és  a  causa  del  canvi
d’interventor, que ha suposat una revisió exhaustiva dels comptes de totes les entitats. 

Pren la paraula el Sr. Lluís Paloma, del col·lectiu Minerva, proposa unes festes majors més
silencioses, perquè algunes persones no hagin de marxar dels seus barris i també una major
descentralització  de la  Festa  Major  de la  ciutat,  amb actes rellevants repartits  per  tots  els
districtes. També planteja la necessitat que la Festa Major pugui ser un aparador pels creadors
i grups musicals; caldria facilitar els tràmits per poder-hi participar i impulsar la presència de les
persones  més grans de 40 anys, perquè el suport de l’Ajuntament està molt focalitzat en la
gent jove.

El Sr. Cristòbal Barco intervé per dir que la gestió de les festes majors és un tema menor
comparat amb la importància que tenen qüestions vitals com que hi hagi menys burocràcia,
jerarquia,  càrrega fiscals,  autoritat,  apropiació  de l’espai  públic,  prohibicions,  dobles portes,
distanciament amb la ciutadania i abús d’autoritat. Cal que s’aprimi l’administració, La pressió
sobre les persones és insostenible, exagerada i es demana pagar per tot,  una situació que
s'agreujarà.  Aquest  espai,  el  Consell,  ha  de  ser  un  instrument  que  serveixi  justament  per
debatre aquestes qüestions, les veritablement rellevants, per què és el lloc per a la interlocució i
exigència de la ciutadania envers l’administració
El president recull les incidències i preocupacions relacionades amb les festes majors i proposa
la realització d’un ple amb totes les àrees i serveis implicats per millorar l’organització de les
festes l’any 2023.

Pren la paraula la Sra.  Ana Martínez i explica que els problemes de convivència relacionats
amb la Plaça Immaculada s’han palesat durant la Festa Major del barri, amb grups de joves que
amb  la  seva  actitud  han  fet  perillar  algunes  activitats.  Planteja  com,  amb  la  intervenció
d’educadors/es de carrer aquesta situació es podria revertir, tal i com es va posar de manifest
durant la festa. 

Respons el Sr. Noel Duque i fa un repàs de les diferents actuacions que s’han dut a terme per
millorar la convivència a la plaça, com la dinamització portada a terme per Egara Futsal, el
treball de mediació amb famílies, l’activitat de l’Esplai diari, que no han donat tot el resultat
esperat.

Pren la paraula el Sr. Jaume Àvalos i pregunta pel nombre d’educadors de carrer per barri, per
veure de quina manera estan distribuïts i si caldria incrementar la ratio. 

El Sr. Noel Duque informa que facilitarà la informació a totes les entitats, assegurant que és un
nombre suficient, que s’està treballant on més falta fa, tot i que la percepció de la ciutadania
sovint és la contrària. 

El  Sr.  Jaume Àvalos pregunta per la  instal·lació   d’aire condicionat  als centres cívics,  que
actualment  no  reuneixen  les  condicions  perquè  s’hi  puguin  desenvolupar  activitats  amb
normalitat durant els mesos de juny i juliol.  

Respon el Sr. Noel Duque informa que ara mateix no és possible realitzar aquesta inversió.

Pren la paraula la Sra. Cynthia Ramírez, també com a membre del Comitè de residus,  insisteix
en la problemàtica de les bosses plàstic originades pel mercat dels dimecres, fent referència a
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la necessitat d’obtenir resultats per part dels paradistes, com ja s’havia apuntat en la darrera
sessió del Consell. 

Respon el Sr. Noel Duque i acorda convidar gestor/a de residus (Ecoequip) al mercat per incidir
directament en paradistes i  informa que iniciarà gestió per dur a terme aquesta iniciativa.

En aquest punt, en no haver-hi més qüestions,  Noel Duque agraeix la participació de tothom a
la sessió, també a la cooperativa Alternativa 3 per oferir el tast de cafè, tot desitjant un bon mes
d’agost.

El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària President

Eva Gou Quintana Noel Duque Alarcón
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